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فراخوان جدید فورد آمریکا برای ۱۰۰ هزار خودرو به دلیل خطر آتش سوزی جنسیس GV۸۰ مدل ۲۰۲۲ در مقابل آئودی Q۷ مدل ۲۰۲۲ 

شــرکت فورد موتور آمریکا اعلام کرد که فراخوان 
جدیدی را برای ۱۰۰ هزار خودروی هیبریدی در این 

کشور به دلیل خطر آتش سوزی صادر کرده است. 
پس از یک سری آتش ســوزی های گزارش شده، این شرکت 

خودروسازی فراخوان قبلی خود را گسترش داد.
فراخوان جدید شامل برخی مدل های فورد اسکیپ که از سال 
2020 تا 2022 تولید شده اند، مدل های ماوریک و لینکلن کورسیر 

با موتورهای هیبریدی 2.5 لیتری یا پلاگین هیبریدی می شود.
شــرکت فورد اعلام کرد در صورت خرابی موتور، ممکن است 

مقادیر قابل توجهی از روغن موتور و بخار سوخت آزاد شود که می تواند در نزدیکی منابع احتراق جمع شود و منجر به آتش سوزی احتمالی 
در زیر کاپوت خودرو شود.فروشندگان و نمایندگی های فورد دو قطعه از جمله محافظ زیر موتور را برای رفع نگرانی های ناشی از ایمنی این 

خودروها تغییر خواهند داد.
بر اساس این گزارش، هیچ تصادف یا جراحتی در ارتباط با این موضوع اعلام نشده است و نیازی نیست تا خریداران، خودروها را در محوطه 
باز پارک کنند.فورد به طور جداگانه فراخوان خودروهای شاسی بلند فورد اکسپدیشن و لینکلن نویگیتور 2021 را به علت خطر آتش سوزی 

در زیر کاپوت با 27000 خودروی دیگر در ایالات متحده پس از گزارش 5 مورد آتش سوزی دیگر گسترش داد.
این اقدام پس از فراخوان 39000 خودرو در ماه مه پس از 16 گزارش آتش سوزی صورت گرفت. در این موارد یک مصدوم گزارش شده 
است.خودروساز شماره 2 ایالات متحده همچنان به مشتریان توصیه می کند که خودروها را بیرون و دور از ساختمان ها تا پایان تعمیرات 
پارک کنند.این وسایل نقلیه ممکن است در معرض خطر آتش سوزی در زیر کاپوت باشند، از جمله زمانی که پارک شده و خاموش هستند.

جنســیس GV ۸۰ مدل ۲۰۲۲ با قیمت ۴۸ هزار و 
۹۰۰ دلار و آئودی Q۷ مدل ۲۰۲۲ با قیمت پایه ۵۷ 

هزار و ۵۰۰ دلار عرضه می شود. 
اولین تفاوت این دو خودرو  . در سیستم نیروی محرک )گشتاور( 
اســت؛ به طوری عرضه که Q7 به صورت اســتاندارد با سیستم 
چهار چرخ محرک، اما عرضه GV ۸0 با سیستم دیفرانسیل عقب 
صورت می گیرد.آئودی Q7 دارای برخی از ویژگی های استاندارد از 
جمله تودوزی چرمی و سانروف پانوراما است؛ در مقابل جنسیس با 
کروز کنترل استاندارد و سیستم کمک حفظ خطوط ارائه می شود.

نسل فعلی آئودی Q7 در سال 2017 با طراحی جدید و تماما تجاری معرفی شد و این کارخانه خودروسازی، طراحی بیرونی از جمله چراغ های 
جلو، جلوپنجره و چراغ های عقب را تغییر داد. GV ۸0، اما بیشتر از آئودی مورد استقبال قرار گرفت؛ این خودرو دارای چراغ های جلو و عقب 
صرفا مختص جنسیس است. آئودی برای سال Q7 ،2022 را بروز کرد و از جمله جدیدترین بروزرسانی آن، می توان به یک سیستم مالتی 
مدیای جدید که اکنون روی داشبورد نصب شده است، یک صفحه نمایش لمسی 10.1 اینچی که بالای صفحه نمایش دوم ۸.6 اینچی 
و در کنار یک پشت آمپری دیجیتال 12.3 اینچی قرار دارد،  اشاره کرد.طراحی کابین GV ۸0 با وجود سنتی بودن  . نسبت به Q7 مدرن 
محسوب می شود. این خودرو دارای دو صفحه نمایش لمسی، یک صفحه نمایش اصلی 1۴.5 اینچی مالتی مدیا و یک صفحه نمایش برای 
برخی از عملکرد های آب و هوایی است. Q7 حدود ۴ اینچ بیشتر از GV ۸0 طول دارد؛ Q7 ظرفیت هفت سرنشین را در سه ردیف صندلی 
ارائه می کند، اما GV ۸0 وجود یک صندلی کوچک در ردیف سوم را به یک مدل گران قیمت محدود کرده است.شتاب و مصرف سوخت: 

آئودی Q7 با یک موتور ۴ سیلندر 2.0 لیتری توربوشارژ ارائه می شود که می تواند 2۴۸ اسب بخار قدرت و 273 پوند فوت گشتاور تولید کند.

عرضه قطعات یدکی خودرو به بازار با کد رهگیری 
اتاق اصناف ایران اعلام کرد: تولیدکنندگان تمام محصولاتشان را با کد رهگیری 

به بازار عرضه کنند. 
اتاق اصناف ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد: واحد های صنفی، اتحادیه ها و اتاق های اصناف سراسر 

کشور از این پس، از خرید اقلام بدون شناسه از تولیدکنندگان و واردکنندگان به جد پرهیز کنند.
در این اطلاعیه  آمده اســت؛ در راستای اجرای طرح شناسه و کدرهگیری دار کردن گروه کالایی 
قطعات یدکی و مصرفی وسایل نقلیه، مهلت مقرر برای عرضه کالا های فاقد کد رهگیری به بازار تا 
21 خرداد 1۴01 بود که به پایان رسیده است؛ بنابراین ضروری است واحد های صنفی، از این پس، از 
خرید این اقلام بدون شناسه از تولیدکنندگان و واردکنندگان به جد پرهیز کنند. همچنین فروش آنها توسط اصناف به مصرف کننده نهایتا تا 

تاریخ 21 تیر 1۴01 مجاز خواهد بود و پس از آن ملزم به داشتن کد رهگیری هستند.

صنایع پتروشیمی و فلزی عامل افزایش قیمت خودرو 
مدیرعامل ایساکو گفت: مواد اولیه  ساخت قطعات خودرو با نرخ روز دلار به فروش 
می رسند و در سال های اخیر قیمت آنها چند برابر شده که باعث افزایش قیمت 

تمام شده خودرو می شود.
آقای بابک ســلاجقه افزود: خودرو از 3 دسته مواد تشکیل شــده است، اول مواد فلزی، دوم مواد 
پتروشیمی و سوم موادی که از خارج می آوریم، هم داکنون مواد فلزی و پتروشیمی داخلی با قیمت های 
آزاد و براساس قیمت دلار به فروش می رسند، مواد وارداتی هم به خاطر تحریم ها، گران تر به دست 
ما می رسند که همه اینها بر قیمت تمام شده خودرو اثر می گذارند. وی گفت: به طور مثال درخت سیم 
کشی یا دسته سیمی که در خودرو به کار می رود دارای ترمینال هایی است که از مواد فلزی با فناوری بالا تولید می شوند، در سال های گذشته 
این مواد وارداتی بودند و امکان تولید آن ها در داخل کشور نبود، اکنون تولید آن ها داخلی شده، اما با قیمت بسیار بالایی به ما می فروشند و 

یا مواد پتروشمی مورد نیاز برای ساخت بسیاری از قطعات را با اینکه تولید داخل هستند، نسبت به گذشته با چند برابر قیمت تهیه می کنیم.
 سلاجقه افزود: از طرفی کیفیت قطعات هم تا حد زیادی به کیفیت مواد اولیه بستگی دارد، اکنون ما ناچاریم اغلب مواد اولیه را از داخل 
تامین کنیم، در خصوص کیفیت بار ها به تولید گنندگان مواد اولیه موضوعات را منتقل کرده ایم و در این زمینه فقط خودروساز مقصر نیست 

بلکه باید به نقش صنایع دیگر هم توجه داشت.

سرآمدی ایران خودرو در رسیدگی به شکایات مشتریان 
شرکت ایران خودرو با طرح ریزی و اجرای برنامه های بهبود در راستای افزایش 
رضایتمندی مشتریان توانست برای نخستین بار امتیاز کامل شاخص رسیدگی به 

شکایات مشتریان را در میان شرکت های عرضه کننده خودرو کسب کند.
مدیر ارتباط با مشــتریان گروه صنعتی ایران خودرو، در این باره گفت: بر اساس گزارش خردادماه 
امسال شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران )ISQI( در خصوص عملکرد شرکت های عرضه 
کننده خودرو در سال 1۴00، ایران خودرو برای نخستین بار موفق به کسب امتیاز کامل در شاخص 

رسیدگی به شکایات مشتریان شده است.
بابک دولوقاجار، کاهش زمان رسیدگی به درخواست های مشتریان و همکاری همه جانبه در گروه صنعتی ایران خودرو را عامل اصلی این 
موفقیت عنوان کرد و گفت: نظرات و پیشنهادهای مشتریان، بزرگ ترین منبع تحول و بهبود فرآیندهای سازمانی است و بر همین اساس 
مدیریت ارتباط با مشتریان از ابتدای امسال برنامه جامعی برای بهبود فرآیندها و ارایه بازخورد از نتایج نگرش سنجی مشتریان به گروه صنعتی 

ایران خودرو را در دستور کار قرار داده  است.
وی افزود: طرح تحول کیفیت محصولات و خدمات گروه صنعتی ایران خودرو، در راستای عمل به فرامین هشت گانه رییس جمهوری، 
با هدف ارتقای کیفیت، بهبود ارایه خدمات فروش و پس از فروش و در نهایت افزایش رضایتمندی مشتریان از محصولات داخلی صورت 

گرفته است و اثربخشی مستقیمی در افزایش رضایتمندی خواهد داشت.

نسل بعدی کرایسلر ۳00 در سال 202۶ عرضه می شود 
کرایسلر ۳۰۰ نسل جدید، خودرویی کاملا الکتریکی خواهد بود. 

نسل فعلی کرایسلر 300 از سال 2011 عرضه شد و با تغییراتی در ظاهر، مجدد در سال 2015 به 
بازار آمد؛ حالا این کارخانه خودروسازی در نظر دارد، نسل جدید خودرو کرایسلر 300 را روانه بازار کند.

گزارشی از استرالیا نشان می دهد که کرایسلر 300 بعدی در سال 2026 به عنوان یک وسیله نقلیه 
الکتریکی وارد بازار خواهد شد. استراتژی کرایسلر برای عرضه سه خودروی برقی تا سال 202۸ بر 

اساس پلت فرم STLA Large با ایده یک سدان برقی مطابقت دارد. 
طبق گزارشــات منتشر شده، قرار است یک مدل با چهار در از شرکت خودروسازی دوج در سال 

202۴ وارد بازار شود؛ این شرکت قبلًا یک ماشین الکتریکی را برای سال 202۴ معرفی کرده است.
در مورد قدرت، گفته می شــود این خودروهای الکتریکی با ولتاژ ۸00 ولت کار می کنند؛ به این معنی که آن ها می توانند با اســتفاده از 
موتور های استلانتیس، قدرتی بین 201 و ۴۴3 اسب بخار تولید کنند. ظرفیت باتری بین 101 تا 10۸ کیلووات ساعت گزارش شده است 
 Airflow Graphite Concept که می تواند با یک بار شارژ، ۸00 کیلومتر را طی کند.انتظار می رود نسخه تولیدی بروزرسانی شده

اولین خودروی الکتریکی کرایسلر باشد که در سال 2025 روانه بازار خواهد شد.  

وزارت صمت  مدیرکل صنایع خودرویی 
واردات خودرو تدوین  گفت:کلیات طرح 
شده و منتظریم تا در هیئت دولت مصوب 

و ابلاغ شود. 
آقای عبــدالله توکلی لاهیجانی، مدیرکل صنایع 
خودرویــی وزارت صمت به آخرین جزئیات واردات 
خــودرو و ابلاغ آئین نامه های آن به دســتگاه ها 
توضیحاتی ارائه داد.بین تقاضای بازار و میزان تولید، 
جای خالی وجود دارد و یکی از راه های جبران این 
موضوع، واردات است. برهمین اساس، وزارت صمت 
آیین نامه ای را تدوین کرد و به هیئت دولت فرستاد. 
کلیات این طرح تدوین شده و منتظریم تا در هیئت 

دولت مصوب شده و ابلاغ شود.
با 2 دسته از خودرو ها مواجهیم. دسته اول آنهایی اند 
که روی پلتفرم های داخلی شکل گرفته است که از 
آن جمله می توان به پلتفرم سمند، تیبا، تارا و ... اشاره 
کرد. در این خودرو ها با میزان داخلی ســازی بالای 
70 درصد و گاهاً تا 90 درصد مواجهیم. در گروه دوم 
که CKD هستند بنابر دلایل متعدد خودروساز ها در 

20 تا ۴0 درصد متوقف شده اند.
تاکید می کنــم که از خرداد به بعد تولید خودرو به 
صورت مستقیم به 100 درصد رسید، یعنی از جریان 
تولید، هیــچ خودرویی به صــورت ناقص به انبار 
نمی رود. همچنین پس از بازدید آقای رئیس جمهور از 

خودروسازان روند کاهش خودرو های ناقص انباشته 
شــده در انبار ها ادامه داشت و هر پارکینگی که از 
خودرو خالی می شود، پلمپ شده و دیگر خودرویی 
وارد آن نخواهد شد.دقت داشته باشید که بنابر دلایل 
مختلفی نظیر محبوس شدن نقدینگی خودروساز، 
کاهش کیفیت خودروی تولیدی و ... احتکار خودرو 
برای خودروســاز به صرفه نخواهــد بود. صنعت 
خودروسازی کشور نیاز به جذب سرمایه گذاری دارد و 
از جذب این سرمایه ها استقبال می کند، اما هر شرکتی 
که بخواهد محصول تولید کند، باید مجوز محصول 
دریافت کند. تاکید می کنم که برای این شرکت هنوز 

مجوز محصول صادر نشده است.

واردات خودرو منتظر مصوبه دولت 

دبیر انجمن قطعه ســازان می گوید: عرضه خودرو در 
بورس کالا می تواند قیمت را شفاف کند.

آقای مازیار بیگلو عرضه خودرو در بورس کالا را یکی از راهکار های 
شفافیت قیمت خودرو دانست و افزود: عرضه خودرو در بورس کالا 
را باید از 2 جنبه نگاه کنیم؛ یکی بحث شفافیت در قیمت و دیگری 

شفافیت در عرضه است.
 به گفته دبیر انجمن قطعه سازان، در مورد شفافیت قیمت خودرو، 
فعلا عرضه خودرو در بورس کالا بــه عنوان یک راهکار می تواند 
کمک کننده باشد چرا که این نوع فروش می تواند در کنار شفافیت 
قیمت، موجب کاهش التهاب بازار شود، اما در مورد عرضه به بازار، این 
محصول باید بررسی شود که آیا ساز و کار هایی که استفاده می شود . 

همان ساز و کاری است که برای مواد اولیه استفاده می شود یا خیر.

بیگلو با بیان اینکه قیمت مواد اولیه خودرو همچون میلگرد و فولاد و 
دیگر مواد، با عرضه در بورس کالا واقعی شد، گفت: در ساز و کار هایی 
که در بورس وجود دارد چه از لحاظ قوانین ابطال و معاملات و چه از 
لحاظ نحوه عرضه کننده و نحوه دریافت کننده، با مشکلات زیادی 

رو به رو هستیم یعنی قیمت شفاف، اما عرضه شفاف نشده است.
نظر دبیر انجمن قطعه سازان در خصوص عرضه خودرو در بورس 
کالا این اســت که این نوع عرضه می تواند قیمت را مشخص کند، 
مشروط به اینکه نحوه عرضه با ساز و کار مواد اولیه فرق کند یعنی ساز 
و کار واقعی باشد.وی با تاکید بر اینکه در هیچ کجای دنیا قیمت گذاری 
توسط شورای رقابت و عرضه در بورس کالا تعریف نشده است، گفت: 

راحت ترین کار در فروش خودرو، فروش در بازار آزاد است.
 چنــدی پیش، آقای نعمت بخش دبیر انجمن خودروســازان در 

خصوص، اما و اگر های عرضه خودرو در بورس کالا گفته بود: باید 
وزارت صمت اجازه دهد هیئت مدیره خودروســازان قیمت خودرو و 
روش عرضه را تعیین کنند.به گفته دبیر انجمن خودروسازان اکنون هم 
که خودرو در سامانه یکپارچه فروش خودرو و هم در بورس عرضه 
شده، با توجه به شفافیت عرضه در بورس کالا، بهتر است خودرو در 
بورس عرضه شود.آقای نعمت بخش می گوید: اکنون رانت چند هزار 
میلیاردی از نحوه فروش خودرو در قرعه کشی توزیع می شود که باید 
جلوی آن را گرفت، همچنین باید جلوی دو نرخی شــدن خودرو را 
بگیریم.براساس این گزارش؛ از روز چهارشنبه 2۸ اردیبهشت 1۴01، 
خودرو در فهرست عرضه بورس کالا قرار گرفته بود که پیش از این، 
اعلام شده نباید خودرو در بورس کالا عرضه شود. آقای حسن الهیاری 
مدیرکل نظارت بر کالا های فلزی و معدنی سازمان حمایت در نامه ای 

با عنوان درخواست تجدیدنظر در فرآیند پذیرش خودرو به مدیرعامل 
بورس کالای ایران اعلام کرده بود که باید از عرضه خودرو در بورس 
کالا ممانعت شود.پس از آن وزارت صمت در 1۸ خرداد 1۴01 جلوی 
عرضه خودرو در بورس کالا را گرفت؛ آن طور که بورس کالا اعلام 
کرد، علیرغم آماده سازی زیرساخت های لازم جهت انجام معاملات 

خودرو در بورس کالا، عرضه خودرو در بورس تعلیق شده است.
پیش از این؛ آقای جعفر قادری، عضو کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس گفته بود: عرضه خودرو در بورس کالا راهکاری است که به 
واسطه آن موضوع شفافیت برجسته می شود و امکان بروز دوباره رانت 
در بــازار خودرو از بین می رود. با عرضه خودرو در بورس کالا بخش 
عمــده نگرانی ها از بین خواهد رفت، چرا که تمام نقل و انتقالات و 

میزان خرید و فروش در بستر بورس کالا، شفاف و قابل رصد است.

اما و اگرهای عرضه خودرو در بورس کالا 

شرکت خودروسازی برقی بی وای دی چین 
که وارن بافت، غول ســهامداری آمریکا، 
ســهامدار آن اســت، در فروش جهانی 

خودروهای برقی از تسلا پیش افتاد. 
ایلان ماســک یک دهه ی پیش به فناوری های 
برقی بی وای دی شک کرد اما امروز اخباری منتشر 
شده است که نشان می دهد بی وای دی در نیمه اول 
سال 2022 بزرگترین فروشنده خودروهای برقی جهان 

شده و این مقام را از چنگ تسلا بیرون آورده است.
بی وای دی در 6 ماهه اول ســال 2022 موفق به 
فروش 6۴1.350 دســتگاه خودرو برقی شد در حالی 
که شرکت تسلا موفق به فروش 56۴.7۴3 دستگاه 
خودرو شده اســت. فروش در بی وای دی با شتاب 
بیشتری نسبت به تسلا در جریان است. در مقایسه با 6 
ماهه اول سال 2021، بی وای دی ۴۸6.771 دستگاه 

بیشتر خودروی برقی فروخت. به بیان دیگر، 6 ماهه 
 اول ســال 2022 در مقایســه با 6 ماهه اول 2021 
بی وای دی به رشــد 315 درصدی رسید. تسلا در 
6 ماهه اول 2022 نسبت به 2021 موفق به فروش 
173.693 دســتگاه بیشتر شد که رشد آن ۴6 درصد 

محاسبه می شود.
با این حال کارشناسان اعتقاد دارند که مقایسه بی وای 
دی با تسلا مقایسه درستی به حساب نمی آید. خیلی از 
محصولات بی وای دی هیبریدی هستند و موتورهای 
بنزینی هســتند که موتورهای برقی این خودروها را 
شــارژ می کنند. در حالی که تسلا به طور انحصاری 

و منحصر به فرد فقط خودروهای برقی می فروشد.
چــون چین همه خودروهای هیبریدی و برقی را با 
آلایندگی صفر به فروش می رساند،  هیبریدی ها را هم 

جزو برقی ها به حساب می آورد.

با این که اخبار 6 ماه اول 2022 حاکی از رشــد سه 
برابری اســت با این حال روی ارزش سهام بی وای 

تأثیر زیادی به جا نگذاشته است.
 با این که بازار بورس ایالات متحده بازار خرســی 
است، سرمایه گذاران رویکرد مثبتی نسبت به بی وای 
دی از خود نشان داده اند. از ابتدای سال 2022 تاکنون 

ارزش ســهام بی وای دی 25 درصد رشــد داشــته 
است در حالی که در همین مدت ارزش سهام تسلا 

۴2 درصد افت کرده است.
شرکت سرمایه گذاری برکشیر هاثاوی متعلق به وارن 
بافت، از پشتبان های اولیه بی وای دی بوده و در سال 
200۸ حدود 232 میلیون دلار در آن سرمایه گذاری 
کرده و اکنون ارزش سهام برکشیر هاثاوی در بی وای 

دی حدود 7.7 میلیارد دلار است.
ایــلام ماســک مدیر عامل تســلا جــزو اولین 
تردیدکنندگان در توانایی چینی ها بود و در مصاحبه 
اش با بلومبرگ گفته بود ]فایل یوتیوب[: »خودروی 
آنها را دیده اید؟ گمان نمی کنم که محصول خیلی 

عالی داشته باشند.«
تسلا کندی ســرعت رشد خود را به تعطیلی های 
سراسری ناشی از ویروس کرونا در شانگهای و وقفه 

در تأمین قطعات در کارخانه گیگافکتوری نزدیک این 
شهر نسبت داده است. ماسک در جمع سهامداران در 
ماه مه گفته بود: »ما روزهای مهمی را برای تولید از 
دست دادیم. چالش هایی را در تأمین قطعات داشتیم 

آنها هم روزهای خیلی مهمی را از دست دادند.«
دان ایــوس Dan Ives تحلیلگــر ودبــوش 
Wedbush می گوید به دلیل تعطیلات شانگهای 
تسلا در سال 2022 تولید 70 هزار دستگاه خودرو را از 
دست داد و ایلان ماسک وعده داده است که »با روحیه 
انتقام برمی گردد«. از ماه پیش گیگافکتوری چین به 
ظرفیت کامل تولید بازگشته است،  اما سرعت آن در 

حدی نبود که به بی و ای دی برسد.
به زودی خود تسلا هم مجبور می شود برای تأمین 
باتری خودروهای خود در چین به کمپانی بی وای دی 

تکیه کند اما خود تسلا این خبر را تأیید نمی کند.

بی وای دی در فروش جهانی از تسلا سبقت گرفت 
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  داوه تا کورمانجی تصویر روز

پس از اعلام خبر توقف تولید 
انواع تیبا و ســمند از سوی 
رئیس سازمان ملی استاندارد، 
این ســوال برای بسیاری از 
خریداران این دو خودرو پیش 
آمد که آیا خودرو هایی که پیش 
فروش شده اند، تحویل داده 

می شوند یا خیر؟
آقای امید قالیباف سخنگوی وزارت 
صمت می گوید: اینکه تیبا و ســمند 

تولید خواهد شد یا خیر بستگی به این دارد که دو خودروساز تا چه حد 
بتوانند ایرادات پر تکرار سازمان ملی استاندارد را برطرف کنند. 

 به گفته سخنگوی وزارت صمت، سازمان ملی استاندارد روی این 
خودرو ها به دلیل عدم رعایت برخی نکات ایمنی دست گذاشته و تولید 
آن ها را متوقف کرده است؛ تعهدات برای این دو خودرو تاکنون انجام 
شده و ایران خودرو و سایپا هم اکنون در حال مذاکره با سازمان ملی 

استاندارد برای انجام تعهدات باقی مانده هستند. 
قالیباف شــرط ادامه روند تولید سمند و تیبا را در رفع عیوب آن ها 
دانست و گفت: ایرانخودرو و سایپا به شرطی می توانند سمند و تیبا 
را تولید کنند که بتوانند رضایت سازمان ملی استاندارد را جلب کنند. 

وی در ادامــه افــزود: از نظر وزارت صمت بــه دلیل کهنه بودن 
پلتفرم های این دو خودرو، ترجیح این اســت که با مدل های جدید 
جایگزین شوند، اما تنظیم بازار خودرو هم موضوع مهمی بوده و این 

اتفاق باید در فاصله زمانی کوتاه رخ دهد.

پیــش از این نیز آقای احمد نعمت 
بخش دبیر انجمن خودروسازان گفته 
بود شــرکت های خودروساز برنامه 
داشتند خودرو های سمند، تیبا 1 و تیبا 
2 را از خط تولید خارج کنند و اکنون 
که سازمان ملی استاندارد هم اعلام 

کرده، این اتفاق صورت می گیرد.
به گفته نعمت بخش، پس از اعلام 
سازمان ملی استاندارد، مبنی بر توقف 
تولید خودرو های سمند و انواع تیبا یک 
نگرانی برای مشتریانی که قبلا در طرح پیش فروش شرکت کرده 
بودند به وجود آمدکه آیا تولید آن ها متوقف می شــود که باید گفت 

تولید آن ها ادامه دارد.
آقای نعمت بخش گفت: خودروســازان پس از برگزاری هر دوره 
از پیش فروش قرارداد های طولانی مدت با قطعه سازان می بستند 
و قطعات مورد نیاز هر خودرو را ســفارش می دادند، بنابراین اکنون 
قطعات برای تمام خودرو های پیش فروش شده موجود است و به 

موقع یا حتی زودتر تحویل مشتری می شود.
 چهارم خرداد 1۴01 نیز آقای اجرلو روابط عمومی ســازمان ملی 
استاندارد اعلام کرد سمند و تیبا از سوی دفتر تخصصی صنایع فلزی 

سازمان ملی استاندارد ایران از فهرست تمدید اعتبار حذف شدند.
 آنطور که عنوان شده برخی از این ایرادات در سیستم انتقال قدرت، 
سیستم موتور، در بدنه، رنگ خودرو، سیستم فرمان و چراغ ها بوده 

است.

نمایندگی فــروش و خدمات 
پس از فروش سایپاکردستان 
)ســنندج(، گفت: با توجه به 
عملکرد چشمگیر و پرقدرت 
سایپا در این دوره از نمایشگاه 
خــودرو و قطعــات باردیگر 
مشخص شد که سایپا بدون 
دلیــل برند تراز اول کشــور 

نیست. 
در ششمین دوره نمایشگاه خودرو 

و قطعات خودرو در اســتان کردستان؛ پرویز رعدی، با بیان مطلب 
فوق افزود: حضور کارشناسان زبده و بادانش در خصوص توضیحات 
مشخصات و قابلیت های خودروها و همچنین خدمات پس  از فروش 

خودروها، نقطه ی عطف سایپا در این دوره است.
رعدی توجه گروه سایپا به سلایق و انتطارات مشتری با دریافت 
نظرات و پیشــنهادات از بازدیدکننــدگان را گام مهمی برای تولید 
محصولات جدید مطابق با انتطارات مشــتریان دانست و افزود: در 
این نمایشگاه خدمات اپلیکیشن موبایل مرکز امور مشتریان گروه 
سایپا در راستای خدمات رسانی دیجیتال، مورد استقبال  مشتریان 

قرار گرفته است.
رعدی گفت: باتوجه به کوهستانی بودن منطقه کردستان و اینکه 
مردم این منطقه از وضعیت درآمدی متوســطی برخوردار هستند، 
محصولات متنوع سایپا توانسته است به خوبی پاسخگوی نیازها و 

سلایق مردم این منطقه باشد.

این نمایندگی ســایپا در کردستان 
گفت: حضور شــرکت های ســازه 
گستر، ســایپایدک و همراه خودرو 
به عنوان شــرکت های خدماتی و 
تامین قطعات زنجیــره تولید گروه 
سایپا در این نمایشگاه باعث دلگرمی 
مشتریان برای دریافت هرچه بهتر 
خدمت رسانی در حوزه قطعات و لوازم 

خودرو است.
او خاطر نشان کرد: در این نمایشگاه 
خودروهای شاهین، آریا و کارون به عنوان محصولات جدید گروه 
سایپا توجه بازدیدکنندگان را به خود جلب کرده و همچنین خودروهای 
تیبا،کوییک و ساینا از جمله خودروهایی هستند که بسیار مورد استقبال 
مردم کردستان واقع شده اند.او افزود: از طرفی دیگر با توجه به رونق 
داشتن کشاورزی در منطقه کردستان و تجاری بودن این استان، مردم 
همیشه خواهان محصولات تجاری و کار  سایپا بوده اند، به خصوص 
با تغییراتی که اخیراً در قابلیت های این خودرو ها داده شــده است، 

استقبال مردم بیشتر شده است.
گفتنی اســت در این نمایشگاه تعداد زیادی از شرکت های حوزه 
خودرو، قطعات و خدمات از استان های سراسر  کشور حضور دارند تا 
آخرین دستاوردها و توانمندی های فنی و خدماتی خود را در معرض 
دید علاقمند صنعت خودرو قرار دهند.ششمین نمایشگاه تخصصی 
خودرو ، قطعات و صنایع وابسته کردستان در شهر سنندج از تاریخ 

1۴ تا 17 تیرماه از ساعت 17 تا 23 پذیرای بازدیدکنندگان است.

 سمند و تیبا در پی جلب نظر 
سازمان ملی استاندارد 

محصولات متنوع سایپا به خوبی پاسخگوی 
نیاز و سلیقه مردم منطقه کردستان است 


